
Interpelacja do Minister Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej Pani Bożeny Borys-Szopy 

w sprawie programu Senior+.   

 

Polska jest jednym z najszybciej starzejących się krajów w Europie, dlatego 

zapewnienie polskim seniorom jak najlepszej opieki społecznej, zdrowotnej i godnych 

warunków życia powinno być jednym z naszych priorytetowych celów. 

Wszyscy stajemy przed ważnymi wyzwaniami, jakimi są propagowanie aktywności wśród 

osób starszych oraz zapewnienie  oferty edukacyjnej, kulturalnej i sportowej najlepiej 

dopasowanej do potrzeb tej grupy społecznej. 

Nie mam wątpliwości, że Rząd Zjednoczonej Prawicy  podjął już szereg działań, które 

niewątpliwie poprawiły codzienność najstarszej grupy polskich obywateli. 

Jednym z funkcjonujących już rozwiązań, cały czas doskonalonym, jest rządowy 

program Senior+. Zgodnie z jego zapisami gmina musi wnieść wkład własny, by otrzymać 

środki z budżetu państwa. 

Niestety są gminy m.in. Gmina Kępice w województwie pomorskim, która należy           

do 500 najbiedniejszych gmin w Polsce. Problemem gminy Kępice i wielu gmin ubogich jest 

duża lesistość, w Kępicach wynosząca prawie 63%. W związku m.in. z niskimi wpływami          

z podatków, gminy nie stać na poniesienie wymaganych kosztów ze środków własnych, 

np.  na utrzymanie Dziennego Domu Senior+. Jest to więc przykład na to, że małe, biedne 

gminy w rzeczywistości nie mogą być realnym uczestnikiem rządowego programu, a przecież 

na ich terenie mieszka również wielu seniorów, którym tego rodzaju miejsce jest bardzo 

potrzebne. 

  

W związku z powyższym proszę o odpowiedź na następujące pytanie: 

  

Czy ministerstwo planuje zmianę zapisów programu Senior+ tak, by zwiększone zostało 

finansowanie na funkcjonowanie Domów Seniora dla samorządów z niskimi wskaźnikami 

podatkowymi na mieszkańca? 

 

Z poważaniem 

Poseł Małgorzata Zwiercan 

 


